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BR.0012.6.2.2025 

Protokół posiedzenia 
Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 

Rady Miasta Gliwice kadencji 2024-2029 
w dniu 4 lutego 2025 r., godz. 16.00 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa otworzyła posiedzenie Komisji, powitała 
gości oraz radnych, stwierdziła kworum i zaproponowała przyjęcie następującego 
porządku obrad: 

1) Druki sesyjne. 

2) Sprawy bieżące. 

Nie zgłoszono uwag do zaproponowanego porządku obrad. 

W posiedzeniu udział wzięli: Dyrektor Wydziału Edukacji Barbara Gzik oraz radna spoza 
składu Komisji Alicja Mainush-Buhl. 

Ad 1) Druki sesyjne. 

Komisja opiniowała następujące druki sesyjne: 

a) Projekt uchwały (druk nr 157/2025) w sprawie zamiaru przekształcenia 
Przedszkola Miejskiego nr 7 w Gliwicach w Zespole Szkolno-Przedszkolnym nr 12 
w Gliwicach przy ul. Lipowej 29 poprzez likwidację dodatkowej lokalizacji 
prowadzenia zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych oraz zmianę 
siedziby. 

Dyrektor Wydziału Edukacji Barbara Gzik wyjaśniła, że rodzice dzieci 
uczęszczających do Przedszkola Miejskiego nr 7 w tej dodatkowej lokalizacji wyrazili 
zainteresowanie przejściem do trzech innych placówek. Projekt uchwały przewiduje  
likwidację oddziałów zamiejscowych przedszkolach i wyznaczenie siedziby głównej 
placówki przy ul. Lipowej. Przewidziana jest także likwidacja lokalizacji przy 
ul. Tarnogórskiej. W tym rejonie liczba miejsc w przedszkolach jest zapewniona, a także 
w skali miasta zmiany te nie spowodują problemów z dostępnością miejsc przedszkolnych 
dla mieszkańców. Zmiany te korzystne będą w kontekście organizacji pracy przedszkola.  

Brak pytań ze strony członków Komisji. 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zapytała, kto z członków Komisji jest za 
pozytywną opinią do projektu uchwały wg druku nr 157. 

Wynik głosowania: 8 radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

b) Projekt uchwały (druk nr 158/2025) w sprawie sprostowania błędu w tekście 
jednolitym uchwały nr IV/80/2019 Rady Miasta Gliwice z dnia 28 mara 2019 r. 
w sprawie ustalenia sieci publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez 
miasto Gliwice oraz określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych 
prowadzonych przez miasto Gliwice oraz określenia granic obwodów publicznych 
szkól podstawowych od dnia 1 września 2019 roku. 

Dyrektor Wydziału Edukacji Barbara Gzik wyjaśniła, że projekt uchwały ma na celu 
sprostowanie błędu w obwieszczeniu polegającego na wyłączeniu jednego punktu 
adresowego. 

Radny Łukasz Chmielewski zapytał, czy poczyniono jakieś kroki, aby kolejnym razem 
uniknąć takiej sytuacji.  

Dyrektor Wydziału Edukacji Barbara Gzik odpowiedziała, że projekty uchwał będą 
poddawane jeszcze dokładniejszej weryfikacji. 
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Brak kolejnych pytań ze strony członków Komisji. 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zapytała, kto z członków Komisji jest za 
pozytywną opinią do projektu uchwały wg druku nr 158. 

Wynik glosowania: 8 radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

c) Projekt uchwały (druk nr 156/2025) w sprawie składania wniosków o przyjęcie do 
publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych 
prowadzonych przez miasto Gliwice. 

Dyrektor Wydziału Edukacji Barbara Gzik wyjaśniła, że aktualnie rodzice mogą 
składać wnioski do trzech placówek. Projekt uchwały przewiduje umożliwienie złożenia 
wniosku do nieograniczonej liczby przedszkoli, z wykorzystaniem systemu 
elektronicznego i możliwością wskazania kolejnych placówek, którymi rodzice są 
zainteresowani. Wykorzystanie systemu elektronicznego zapobiegnie blokowaniu miejsc 
w placówkach. To usprawnienie dla obu stron. 

Brak pytań ze strony członków Komisji. 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zapytała, kto z członków Komisji jest za 
pozytywną opinią do projektu uchwały wg druku nr 156. 

Wynik głosowania: 8 radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

d) Projekt uchwały (druk nr 153/2025) w sprawie wyrażenia zamiaru zmiany w sieci 
placówek Miejskiej Biblioteki Publicznej w Gliwicach w drodze zmiany statutu 
nadanego Miejskiej Bibliotece Publicznej w Gliwicach uchwala nr IX/206/2015 Rady 
Miasta Gliwice z dnia 27 sierpnia 2015 r. z późn. zm. 

Brak pytań ze strony członków Komisji. 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zapytała, kto z członków Komisji jest za 
pozytywną opinią do projektu uchwały wg druku nr 153. 

Wynik głosowania: 8 radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Ad 2) Sprawy bieżące. 

Komisja zapoznała się z następującymi dokumentami: 

a) Pisma w sprawie przyznania licencji do udziału w rozgrywkach Orlen Superligi SPR 
Sośnica Gliwice (w aktach sprawy BR.0012.16.3.2025) – Komisja ustaliła, że 
zajmie się tematem na kolejnym posiedzeniu. 

Komisja ustaliła, że na kolejnym posiedzeniu zajmie się tym tematem, a także skieruje 
do Zastępcy Prezydenta Miasta prośbę o odpowiedź na następujące pytania: czy zakup 
tzw. dzikiej karty do rozgrywek Orlen Superligi piłki ręcznej kobiet w sezonie 2024/2025 
dla klubu SPR Sośnica Gliwice został sfinansowany ze środków przekazanych temu 
podmiotowi w ramach dotacji na 2024 r. na realizację zadania publicznego z zakresu 
sportu, a także czy Zastępca Prezydenta Miasta dysponuje wiedzą, czy klub SPR Sośnica 
Gliwice spełniał warunki przyznania mu licencji na udział w rozgrywkach Orlen Superligi 
w 2025 r. 

b) Analiza skarg, wniosków i petycji za IV kwartał 2024 r. (w zał.) – Komisja przyjęła do 
wiadomości. 

c) Odpowiedź Zastępcy Prezydenta Miasta w sprawie wykazu ustalonych przerw w pracy 
oddziałów przedszkolnych (w aktach sprawy BR.0012.36.23.2024) – Komisja 
przyjęła do wiadomości. 
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Dyrektor Wydziału Edukacji Barbara Gzik przekazała, że w piśmie został zawarty 
wykaz placówek przedszkolnych z informacją o miesiącu pełnienia dyżuru, liczbą miejsc 
w placówce oraz liczbą wolnych miejsc.  

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zapytała, czy harmonogram ten jest 
udostępniony. 

Dyrektor Wydziału Edukacji Barbara Gzik odpowiedziała, że zawarte w nim 
informacje częściowo zostały udostępnione.  

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zapytała, jakie są planowane kolejne 
czynności zmierzające do realizacji postulatów przekazanych przez Komisję, dotyczących 
organizacji opieki wakacyjnej w gliwickich przedszkolach. 

Dyrektor Wydziału Edukacji Barbara Gzik odpowiedziała, że zbierane będą 
informacje od rodziców dotyczące korzystania w okresie wakacyjnym z opieki 
przedszkolnej. Pozwoli to pozyskać informację o liczbie zwolnionych miejsc w gliwickich 
jednostkach przedszkolnych. Następnie rozpocznie się proces składania deklaracji przez 
rodziców, a w czerwcu opublikowana zostanie informacja, czy dziecko dostało się do 
wybranego przedszkola.  

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa zapytała, czy udało się wdrożyć jakiś 
mechanizm, który zapobiegnie zjawisku blokowania miejsc poprzez zgłaszanie dziecka do 
kilku przedszkoli, a także, czy rozważano wprowadzenie możliwości wskazania placówki 
tzw. drugiego wyboru. 

Dyrektor Wydziału Edukacji Barbara Gzik odpowiedziała, że rodzic składa wniosek 
tylko do jednego przedszkola 

Przewodnicząca Komisji Krystyna Sowa poprosiła, że jak tylko pojawią się nowe 
informacje, także o efektach zmian, to prosi o ich przekazanie Komisji. 

d) Sprawozdanie z działalności wspólnej dla miasta Gliwice i powiatu gliwickiego Komisji 
Bezpieczeństwa i porządku (w zał.) – Komisja przyjęła do wiadomości. 

e) Opinia prawna dotycząca możliwości udziału radnych Rady Miasta Gliwice 
w posiedzeniach komisji konkursowych i włączenia w proces rozpatrywania wniosków 
(w zał.) – Komisja przyjęła do wiadomości. 

(***) 

Komisja przyjęła protokoły posiedzeń, które odbyły się: 3 grudnia 2024 r. oraz 
17 grudnia 2024 r. 

(***) 

Kolejne posiedzenia Komisji odbędą się: 

• 11 marca 2025 r., godz. 16.00; tematyka posiedzenia: funkcjonowanie i awans do 
Orlen Superligi SPR Sośnica, sprawy bieżące, druki sesyjne; 

• 18 marca 2025 r., godz. 16.00; tematyka posiedzenia: zasady naboru do 
przedszkoli miejskich, druki sesyjne, sprawy bieżące. 

Na tym zakończono posiedzenie Komisji. 

Protokołowała 

(-) Katarzyna Golonka 
Przewodnicząca Komisji 

Edukacji, Kultury i Sportu 

(-) Krystyna Sowa 


	Protokół posiedzenia
	Komisji Edukacji, Kultury i Sportu
	Rady Miasta Gliwice kadencji 2024-2029
	w dniu 4 lutego 2025 r., godz. 16.00
	Ad 1) Druki sesyjne.
	Ad 2) Sprawy bieżące.


